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RG 0012.1.9.2017                       
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 52/2017  

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 10 maja 2017 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Z-ca Przewodniczącej 
komisji, Pani Weronika Krok.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.  

    

Ad. 3. 

  Prowadząca obrady, Pani Weronika Krok przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Opiniowanie projektów uchwał. 

5. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 24 kwietnia 2017r. 

7. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 

8. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017 – 
2027 (autopoprawka) – I 

  Projekt w/w uchwały omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

        Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 autopoprawka) – II 

   Projekt w/w uchwały omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

  Przewodniczący Rady stwierdził, iż niedawno zwiększano kwotę środków na zadaniu „budowa 
oświetlenia przy drodze w Boniowicach”, a dzisiejszą uchwałą dokonuje się obniżenia tych 
środków, a następnie zapytał, czy został już przeprowadzony przetarg? 

   Naczelnik, Pan Jakub Kukliński odpowiedział, iż przetarg jest w trakcie rozstrzygania. 
Przesunięcia dokonuje się w związku z tym, że na zadaniu „budowa oświetlenia przy ul. Gliwickiej 
w Boniowicach” środków jest za dużo, a na zadaniu „budowa oświetlenia na ul. Heweliusza                     
w Miedarach” za mało. 

        Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 
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   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

    

c) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach II A 

   Projekt w/w uchwały omówiła Skarbnik Gminy, Pani Marzena Żołędziewska. 

   Przewodniczący Rady zapytał o zainteresowanie budową przydomowych oczyszczalni ścieków? 

   W odpowiedzi p.o. Z-cy Naczelnika, Pan Michał Skowron stwierdził, iż do I naboru, który 
zakończył się z dniem ostatniego listopada 2016 r. wpłynęło 7 wniosków, z czego 1 został 
odrzucony z uwagi na niespełnianie warunków gruntowych. W drugim etapie naboru, który trwał 
od 1 lutego do końca marca także złożono 7 wniosków, z czego odrzucono 2 podania, także                
z powodu niespełniania warunków gruntowych. W drugim wniosku, jaki zamierza się złożyć na 
budowę przydomowych oczyszczalni planuje się ująć 2 budynki użyteczności publicznej (budynek 
w Kamieńcu przy ul. Tarnogórskiej 34 oraz przedszkole w Zbrosławicach) oraz oczyszczalnię dla  
zabudowy szeregowej liczącej 7 lub 8 budynków na rogu ul. Wolności i Kościuszki. 

   Przewodniczący Rady zapytał, co jest powodem małego zainteresowania, czy mała informacja 
lub wysoki koszt, gdyż zainteresowani budową przydomowych oczyszczalni pytają dlaczego nie 
może tego wykonać inna firma, która na pewno byłaby tańsza? 

   W odpowiedzi p.o. Z-cy Naczelnika, Pan Michał Skowron stwierdził, iż firma jeszcze nie została 
wybrana, więc nie wie skąd takie głosy, a w programie przyjęty jest orientacyjny koszt budowy. 
Można samemu wybudować oczyszczalnię za 4 tys. zł, która tylko z nazwy będzie oczyszczalnią.    

          Więcej uwag nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

d) w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Czekanowie, Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Księżym Lesie, Ochotniczej Straży Pożarnej w Szałszy i Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Wieszowie – III  

   Projekt w/w uchwały omówiła Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada. 

         Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

e) w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVI/304/2017 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 16 lutego 2017r. 
w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji – IV  

   Projekt w/w uchwały omówiła Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada. 

         Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

f) w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych                          
i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-2020 – V  

   Projekt w/w uchwały omówił p.o. Z-cy Naczelnika, Pan Michał Skowron.  

   Członek komisji, Pani Teresa Bagsik zauważyła, iż w w/w planie nadal wpisana jest ul. Nowotki 
w Wieszowie, pomimo, iż jej nazwa została zmieniona na Jagodową. 

   Pan Skowron stwierdził, iż uwaga jest słuszna, wobec czego zostanie naniesiona poprawka             
i przedłożona autopoprawka do omawianego projektu uchwały. 
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  Przewodniczący Rady zapytał, czy Świętoszowice i Jasiona będą miały doprowadzone zasilanie 
z innej strony, w związku z planowanymi zadaniami na sieci w tych miejscowościach? 

   p.o. Z–cy Naczelnika, Pan Michał Skowron poinformował, iż w Świętoszowicach planowana jest 
wymiana sieci wodociągowej wzdłuż ul. Mikulczyckiej oraz Dolnej. Wniosek o dofinansowanie tej 
inwestycji został złożony w ramach  ZIT. Pan Skowron dopowiedział, iż wszystkie wnioski złożone 
w listopadzie przeszły ocenę formalną i jest nadzieja na otrzymanie dofinansowania. 

   Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz dopowiedział, iż dla Świętoszowic na razie woda będzie 
zakupywana z Zabrza. W przyszłości planowane jest podłączenie sieci do nowego ujęcia 
gminnego przy oczyszczalni, albo zakup z GPW. Dla części Jasiony dotychczas woda jest 
zakupywana z Tworoga, która jest dużo droższa od wody zakupywanej z GPW. Wybudowanie 
około 700 m wodociągu pozwoliłoby odłączyć się od dostawy z Tworoga i połączyć z siecią 
pozostałej części Jasiony, co dałoby około 25 tys. zł oszczędności na rok. 

    Przewodniczący Rady zapytał, czy planowane jest odłączenia się od Grzybowic, w związku               
z tym, że cena wody z Zabrza jest wyższa od ceny GPW.   

   Prezes GZK, Pan Rafał Barszcz odpowiedział, iż o ile się nie myli różnica wynosi 7 lub 8 gr. 

   Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała o sposób finansowania zadań, dlaczego raz dla 
tych samych zadań wymieniona jest gmina Zbrosławice, a raz ZGK. 

  p.o. Z–cy Naczelnika, Pan Michał Skowron wyjaśnił, iż uzależnione jest to od długości sieci                   
i zakresu przeprowadzonych prac. GZK dokonuje wymiany małego odcinka sieci, prowadzi 
remonty, natomiast gmina modernizuje sieć na dłuższych odcinkach, dla których wymagane jest 
opracowanie projektu lub buduje nowy wodociąg. 

  Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała o powód zmniejszenia kwoty przeznaczonej na 
modernizację sieci wodociągowej w Miedarach? 

   Pan Barszcz wyjaśnił, iż w tym roku planowane jest wykonanie tylko projektu. Głównym 
planowanym zadaniem jest modernizacja ujęcia wody. 

   Członek komisji, Pani Graca zauważyła, iż zadanie dotyczące ujęcia wody było w planie, ale jej 
chodzi o modernizację sieci wodociągowej, które to zadanie zostało zmniejszone o 50 tys. zł. 
Środki te mogły zostać przesunięte na kolejny lub następny rok, ale nie zabrane. Cały czas była 
mowa, że jak coś się zaczyna, to należy to zakończyć, a z tego wynika, że zadanie to nie 
zostanie nigdy skończone. Tym bardziej trzeba mieć na uwadze to, że wymieniona ma być sieć 
wodociągowa ul. Głównej oraz to, że w Miedarach jest bardzo zły stan wody, a sieć wodociągowa 
jest jedna z najstarszych w naszej gminie - sprzed I wojny światowej, ale o tym się nie mówi, 
pomimo, iż to zgłaszała. 

  Prezes, Pan Rafał Barszcz stwierdził, iż wskazany koszt wynikł z przeprowadzonej kalkulacji.   

   p.o. Z-cy Naczelnika, Pan M.Skowron stwierdził, iż omawiany projekt uchwały nie jest uchwałą 
budżetową ani WPF. To, że w planie są wpisane pewne kwoty nie przekłada się do kwot 
zabezpieczanych w budżecie. Są to tylko szacunki, które mówią, jakie inwestycje powinny być 
przeprowadzone i co mniej więcej może kosztować i dlatego nie zawsze wpisane kwoty 
pokrywają się z kwotami wpisanymi do uchwał budżetowych. Głównym założeniem tej uchwały 
jest wykazanie planowanych do realizacji inwestycji oraz w jakich latach ma to nastąpić.   

  Członek komisji, Pan Alojzy Szygula zapytał, czy będzie ustalony harmonogram realizacji  
przedstawionego planu i w jakim okresie będzie realizowany. 

   p.o. Z-cy Naczelnika, Pan M.Skowron wyjaśnił, iż przedstawiony plan jest jednocześnie 
harmonogramem prac do roku 2020, natomiast tam, gdzie są środki zewnętrzne, głównie chodzi 
o Urząd Marszałkowski i ZIT-y realizacja będzie zależna od otrzymania środków.    

    Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”).  
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g) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkole 
podstawowej prowadzonych przez Gminę Zbrosławice, dokumentów niezbędnych do 
potwierdzenia tych kryteriów oraz przyznania każdemu kryterium określonej liczby punktów – VI     

  Projekt w/w uchwały omówiła Naczelnik, Pani Aleksandra Hangiel. 

         Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego w Gminie Zbrosławice – VII     

  Projekt w/w uchwały omówiła Naczelnik, Pani Aleksandra Hangiel. 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

i) w sprawie wyrażenia opinii w sprawie wejścia Gminy Zbrosławice w skład tworzonego na terenie 
województwa śląskiego związku metropolitarnego, o którym mowa w art. 1 ust. 2 i 3 ustawy                  
z dnia 9 marca 2017 roku o związku metropolitarnym w województwie śląskim – VIII     

   Projekt w/w uchwały omówiła Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada. 

   Członek komisji, Pani Krystyna Graca zapytała czy został oszacowany roczny koszt udziału 
gminy Zbrosławice w związku metropolitarnym z podatku dochodowego od osób fizycznych? 

   W odpowiedzi Pan Wójt poinformował, iż w tym roku jest to kwota około 40 tys. zł, natomiast                    
w przyszłym ponad 200 tys. zł. Łącznie cały związek otrzyma od 250 do 280 mln zł, natomiast nie 
ma wyliczeń odnośnie kwot każdej z gmin. 

          Więcej zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

j) w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zbrosławice – IX    

  Projekt w/w uchwały omówił Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels. 

         Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

   Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

  

Ad. 5. 

 Wniosków nie wniesiono. 
   
 

Ad. 6. 

  
Komisja jednogłośnie (14 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 24.04.2017 r.  
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 Ad. 7. 

  Ustalono termin kolejnych posiedzeń: 

  22 maja 2017 r. godz. 15:00, w temacie: Ocena wykonania budżetu za rok 2016. Ustalono, że 
będzie to posiedzenie połączone z Komisją Rewizyjną. 

  31 maja.2017 r. godz.15:00 w temacie: Studium zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Zbrosławice. 
 

Ad. 8. 

Prowadząca obrady, Pani Weronika Krok podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

 

Protokołowała                                                                                           Prowadząca obrady 
Inspektor Renata Penkala          Weronika Krok  
 
 
 
Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


